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Vážení a milí spoluobčané,  

vítám vás při čtení nového vydání Zpráv z Majetína 
roku 2024. A co je v naší obci v letošním roce ještě 
nového? V budově obecního úřadu, po přestěhování 
knihovny do Komunitního centra, vznikla v přízemí 
nová kancelář. Spoluobčané už nemusí při platbě 
místního poplatku nebo ověření podpisu obtížně 
zdolávat schody do 1. patra úřadu. Otázku: „Co je u vás 
nového?“ většina z nás jistě často dostává nebo někomu 
pokládá. Nedávno jsem byla oslovena tímto dotazem 
od kolegy z Jesenicka. Protože tamní kolega naši obec 
běžně navštěvuje, odpověděla jsem, že máme nové 
Komunitní centrum. V té době byla připravována valná 
hromada Spolku pro obnovu venkova Olomouckého 
kraje (SPOV OK). Protože místem plánované valné 
hromady bylo majetínské Komunitní centrum, kolegu 
jsem rovnou do Majetína pozvala. Setkání, které 
se uskutečnilo 14. března, se zúčastnilo přes 60 starostů, 
hostů Olomouckého kraje a senátorů. Mezi hlavní 
diskutovaná témata patřilo například vyhlášení soutěže 
Vesnice roku ČR, dotační oblast, především Program 
obnovy venkova a rozpoč tové určení daní . 
Po oficiálním programu jsme s kolegy navštívili místní 
muzeum Auta socialismu, které ve svém areálu 
půjčovny plošin v ulici Za Humny v Majetíně nově 
vybudoval Miroslav Stolička. Muzeum skrývá úžasnou 
sbírku osobních automobilů, motocyklů, cyklistických 
kol, dětských šlapacích autíček a dokonce autobusy 
a zemědělské stroje. Prohlídky jsou v muzeu pořádány 
pouze po dohodě, což na podzim loňského roku využil 
i místní Klub seniorů . Více se dozvíte na  
 www.autasocialismu.cz. 
V únoru proběhlo první zasedání Zastupitelstva 
obce Majetín v letošním roce  

Na zasedání Zastupitelstva obce Majetín bylo rozho-
dnuto mimo jiné o dotaci pro SDH Majetín ve výši 
50 000 Kč, o pořízení dieslové elektrocentrály pro nou-
zové napájení budovy Komunitního centra v případě 

krizových situací, o opravě sociálního zázemí v 1. patře 
MŠ Majetín. V letošním roce obec Majetín prozatím 
podala 4 žádosti o dotace, a to z rozpočtu Olomouckého 
kraje na rekonstrukci balkónů v Domě s pečovatelskou 
službou, dovybavení jednotky SDH Majetín, projekt 
Kulturní rok v obci a restaurování sochy Jana 
Nepomuckého na návsi. 
Kulturní a sportovní akce v sokolovně se těšily hojné 
návštěvnosti 

V místní sokolovně proběhly na konci roku 
ve spolupráci obce a TJ Sokol Majetín vánoční turnaje 
pro dospělé – ve volejbale „Majetínský kapr“ a ve stol-
ním tenise „Smeč starostky obce“. Kromě sportovních 
aktivit poskytla sokolovna zázemí pro ples a dětský 
karneval, které v březnu připravilo Sdružení rodičů 
a přátel školy při ZŠ a MŠ Majetín. Na akcích se sešla 
spousta návštěvníků, což je vždy odměnou pro 
pořadatele. 
Milí spoluobčané, přeji vám krásné svátky jara a těším 
se s vámi na setkání na akcích v naší obci. 

Miroslava Zavadilová 

Slovo má starostka obce

Muzeum Auta socialismu        Auta socialismu – Miroslav Stolička

Valná hromada SPOV OK
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Informace obecního úřadu

Úhrada poplatků na rok 2024 v obci Majetín

Poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci 

Žádáme spoluobčany, kteří ještě neuhradili místní poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité  
věci za rok 2023, který byl splatný do 31. ledna 2024, aby tak učinili co nejdříve. 

Poplatek za odpady bude opět hrazen ve dvou splátkách: 

1) od 1. července 2024 do 31. července 2024 (za období od 1. ledna 2024 do 30. června 2024) 
2) od 1. ledna 2025 do 31. ledna 2025 (za období od 1. července 2024 do 31. prosince 2024) 

Výše poplatku je vypočítána na základě ohlašovacího formuláře, který jste odevzdali na OÚ Majetín. 

Poplatek ze psů 

Poplatek ze psů bude splatný do 31. července 2024 

a) za jednoho psa 200 Kč, 
b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 250 Kč, 
c) za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let, 100 Kč, 
d) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, kterým je osoba starší 65 let, 150 Kč. 

Splatnost poplatku ze psů: jednorázově od 1. července 2024 do 31. července 2024. 

Forma úhrady obou poplatků 

1. bankovním převodem na bankovní účet obce Majetín vedený u České spořitelny, a. s., číslo účtu: 1883114339/0800, 
variabilní symbol platby VS = popisné číslo nemovitosti, za které plátce odvádí poplatek, 
2. platební kartou na terminálu v kanceláři OÚ Majetín, 
3. hotově v kanceláři OÚ Majetín.

Přehled pohybu obyvatel v obci Majetín za rok 2023

Počet obyvatel k 1. 1. 2023       –   1184 
Počet obyvatel k 31. 12. 2023   –   1186 

Narození: 

Děvčata       5 
Chlapci        4 
Celkem        9 

Zemřelí: 

Ženy            5 
Muži            7 
Celkem       12 

Přistěhovaní: 

Ženy           12 
Muži            8 
Celkem       20 

Odstěhovaní: 

Ženy            7 
Muži            8 
Celkem       15

Narození: 

Michael Dostál 
Jolana Dvořáková 
Markus Horvát 
Zbyněk Dostál 
Sebastian Steiner 
Natálie Gregůrková 
Maddie Korenná 
Eliana Ghodki 
Denisa Zavřelová

Zemřelí: 

Vojtěch Dostál 
Josef Čechák 
František Červenka 
Alena Fuchsová 
Jan Hříbek 
Jaroslava Kučerová 
Miroslav Novotný 
Antonín Melcer 
Blažena Grofková 
Jana Vláčilová 
Miloslava Braunerová 
Lubomír Jenderka 
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Informace obecního úřadu

Žádáme řidiče automobilů v obci Majetín, aby k parkování svých vozidel využívali místa především k tomu určená 
a vlastní pozemky (garáže, vjezdy, dvory a podobně). Parkováním na krajnici úzké vozovky, na chodníku či travnatém 
prostranství je omezena možnost údržby veřejného prostranství (úklid sněhu, sečení trávy) a průjezd větších vozidel, 
například hasičů či popelářů, dochází k ničení travnatého porostu a na chodnících je znemožněn bezpečný pohyb 
chodců, například s kočárkem. K parkování můžete využít parkovací stání i v jiné ulici, než máte bydliště, případně 
parkoviště u obchodu Hruška nebo u ozdravného centra. 

Žádáme majitele psů, aby uklízeli na procházkách se svým psem jeho exkrementy a zároveň dbali na bezpečnost 
a nenechávali své psy při venčení bez vodítka. Děkujeme, že jste ohleduplní. 

Obec Majetín hledá zaměstnance na údržbu veřejného prostranství v obci a správu obecního majetku. Bližší informace 
u starostky Miroslavy Zavadilové, tel.: 606 853 435, e-mail: starosta@majetin.cz. 

V sobotu 27. dubna 2024 proběhne před hostincem U Kučerů svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu. 

  
V souladu s územním plánem a ve spolupráci s obcí Majetín připravuje skupina vlastníků pozemků za hřbitovem 
výstavbu inženýrských sítí pro budoucí stavby 28 rodinných domů. V současné době se zpracovávají projekty 
vodovodu, kanalizace, komunikací, veřejného osvětlení a rozhlasu. Součástí budou i rozvody optických sítí a přeložka 
zatrubněného nátoku do rybníka. V lokalitě je plánována i veřejně prospěšná plocha, parkoviště a místo na kontejnery 
na tříděný odpad. 

Parkování automobilů

Výzva majitelům psů

Nabídka zaměstnání v obci

Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu

Příprava výstavby lokality RD za hřbitovem
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Vítání občánků

V neděli 17. března se v Komunitním centru uskutečnilo vítání sedmi nových občánků. Přejeme všem dětem a jejich 
rodičům hodně zdraví, štěstí a spokojený život.

Květa Zaoralová, Amálie Štrausová, Eliana Ghodki, Denisa Zavřelová, Maddie Korenná, Natálie Gregůrková, Sebastian Steiner
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Mikroregion Království

Poutní chrám Očišťování Panny Marie v Dubu nad 
Moravou poskytl zázemí tradiční vánoční akci 

Na 2. svátek vánoční uspořádal mikroregion 
Království v Dubě nad Moravou v Poutním chrámu 
Očišťování Panny Marie akci Vánoční koncert, 
na kterém zazněly klasické tóny od Jakuba Jana Ryby – 
Česká mše vánoční „Hej mistře“. Sólisty Marii 
Štěpánovou, Pavlu Zbořilovou, Jana Vaculíka 
a Vojtěcha Pačáka doprovázel chrámový pěvecký sbor 
Chorus Mauritiensis s orchestrem. Celý koncert zazněl 
pod taktovkou dirigenta Tomáše Kláska. 

Hanácký bál patří od roku 2020 mezi 12 pravi-
delných akcí, které každoročně pořádá Sdružení 
obcí mikroregionu Království 

XXIX. reprezentační Hanácký bál se letos konal 
v sobotu 27. ledna, a to již tradičně v Regionálním 
centru v Olomouci. Je to jediná akce, kterou 
mikroregion pořádá mimo jeho území, protože nemá 
vyhovující prostory. 

Zakladatelem novodobé tradice Hanáckých bálů je 
Národopisný soubor Týnečáci z Velkého Týnce 
s tehdejším předsedou Ladislavem Čechákem. Jeho syn, 
také Ladislav, převzal po svém otci organizační štafetu 
a oslovil zástupce mikroregionu s žádostí o pořa-
datelství. 

Na bále se letos sešlo na 450 Hanaček, Hanáků, 
jejich podporovatelů a příznivců a dalších návštěvníků, 
kteří si užili pěkný večer. O pohodu a dobrou zábavu 
se postarala řada hanáckých souborů – Folklórní soubor 
Haná z Velké Bystřice, Národopisný soubor Cholinka 
z Choliny, Hanácký mužský sbor Rovina z Olomouce, 
Rychtářovská chasa z Rychtářova, Hanácký folklórní 
soubor Trnka z Vyškova a Národopisný soubor 
Týnečáci z Velkého Týnce. Moderní styl hudby a tance 
zajistila kapela Syrinx Band se zpěvačkou Danou 
Chytilovou a „hudebni ôskôpeni“ Stracené Ráj. Hostem 
programu byla zpěvačka Zuzana Pavlůsková (dcera 
slavné valašské královny lidové písně Jarmily 
Šulákové) a Soubor valašských písní a tanců Jasénka 
ze Vsetína. 

Významnými hosty letošního bálu, konaného pod 
záštitou hejtmana Olomouckého kraje Josefa Suchánka, 
byli senátoři Lumír Kantor a Marek Ošťádal, primátor 
statutárního města Olomouce Miroslav Žbánek a Honza 
Žůrek, předseda Hanáckého folklorního spolku 
a současně vedoucí Hanáckého mužského sboru 
Rovina. A dále emeritní senátor a dlouholetý příznivec 
hanáckých bálů Martin Tesařík, který spolu se svým 
bratrem Josefem jsou patrony konání hanáckých bálů 
minimálně od roku 2004, kdy se konal tehdy XI. 
Hanácký bál poprvé v RCO. 

U vstupu si mohli všichni návštěvníci nabídnout 
štamprličku slivovičky a hanácký koláček a v průběhu 
bálu využít nabídku bohatého občerstvení včetně 
zabíjačkových a tvarůžkových specialit. V tombole bylo 
pro návštěvníky připraveno 149 cen. Hlavní cenou byla 
i letos poukázka na živé vykrmené prase. 

Děkujeme všem sponzorům, po řadate lům 
a pomocníkům při přípravě bálu a také všem divákům 
a vystupujícím, že přijali pozvání na XXIX. Hanácký 
bál. Jsme moc rádi, že můžeme i nadále rozvíjet 
hanácký folklór, aby tato tradice nejen nezanikla, ale 
dostala se k co nejširší veřejnosti. 

Všechny spoluobčany zveme do Regionálního centra 
v Olomouci na jubilejní XXX. reprezentační Hanácký 
bál, který už připravujeme na 25. leden 2025. 

XXIX. reprezentační Hanácký bál

Vánoční koncert – Česká mše vánoční

Zuzana Pavlůsková
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Rok 2023 začal v Majetíně nadprůměrnými teplotami 
končící zimy s minimem srážek v únoru a březnu. 
V dubnu a květnu došlo k ochlazení, přízemní mrazíky 
se vyskytovaly i v první dekádě května. Začátek dubna 
byl nejen chladný, ale i deštivý, v měsících červnu, 
červenci a srpnu došlo k výraznému oteplení, teploty 
překračovaly 30 °C, rekordy i 35 °C. Srážky v tomto 
období byly normální, mezi jednotlivými dešti však 
byla až třítýdenní období bez srážek s vysokými 
teplotami.  

Výjimkou byl měsíc srpen, kdy napršelo rekordních 
191 mm. Podzimní měsíce (září, říjen, listopad) a první 
zimní měsíc prosinec byly rekordně nadprůměrně teplé 
a kromě září s vydatnými srážkami. Celkově byl rok 
2023 velmi teplý s průměrnou roční teplotou 11,1 °C 
(+1,8 °C) a s velmi vysokým ročním srážkovým 
úhrnem 758,6 mm (+241,6 mm) s velmi časově 
nerovnoměrně rozloženými dešti. 

Meteorologické záznamy – Majetín 2023

Rok 2023 
měsíc

Průměrná 
teplota °C

Dlouhodobý 
průměr °C

Odchylka 
od průměru

Maximální 
teplota °C

Minimální 
teplota °C

Úhrn 
srážek mm

Dlouhodobý 
průměr mm

Odchylka 
od průměru

Leden 2,8 -1,8 4,6 12,7 -6,4 38,9 21 17,9

Únor 1,8 -0,2 2,0 12,9 -11,7 10,2 19 -8,8

Březen 5,9 3,8 2,1 21,0 -7,4 23,8 29 -5,2

Duben 8,1 10,0 -1,9 22,9 -4,8 55,0 31 24,0

Květen 14,0 14,6 -0,6 29,1 -0,6 67,8 61 6,8

Červen 19,1 18,0 1,1 33,8 4,7 66,3 64 2,3

Červenec 21,6 20,0 1,6 35,4 8,2 75,6 73 2,6

Srpen 20,5 19,8 0,7 35,4 8,3 191,0 62 129,0

Září 18,3 14,5 3,8 31,1 8,8 47,4 58 -10,6

Říjen 12,3 8,9 3,4 24,9 -1,4 53,0 41 12,0

Listopad 5,1 4,2 0,9 15,7 -7,3 75,0 34 41,0

Prosinec 2,3 -0,5 2,8 12,0 -9,3 54,6 24 30,6

Rok 2023 11,1 9,3 1,8 35,4 -11,7 758,6 517 241,6

Pro srovnávání je používán dlouhodobý průměr za roky 1991–2020 z ÚKZÚZ Věrovany.

Mikroregion Království

Vítězové výtvarné soutěže Galerie na zámku 
v Citově získali pěkné odměny 

Ve středu 13. března se na zámku v Citově sešlo na 
50 návštěvníků včetně oceněných dětí z mateřských 
a základní škol obcí mikroregionu Království.  

Téma výtvarné soutěže Galerie na zámku v Citově bylo 
„Na tý louce zelený aneb co všechno můžeš vidět 
na louce“. Výstava výtvorů byla pro veřejnost přístupná 
celý následující týden. 

Oslava 25 let mikroregionu Království se chystá 
na srpen 

V letošním roce si připomínáme 25. výročí založení 
Sdružení obcí mikroregionu Království. Všichni jste 
srdečně zváni na oslavu výročí, která se uskuteční 
v sobotu 10. srpna na Výletišti v Bolelouci, místní části 
Dubu nad Moravou. Můžete se těšit například 
na projížďku na loďkách, imitátora Václav Faltuse, 
dechovou kapelu Věrovanka, siláckou show Železného 
Zekona, zpěváka Martina Chodúra a soubor ROCK 
revival CS, který hraje známé skladby od kapel 
Katapult, Olympic, Team, Elán a dalších. 

Miroslava Zavadilová, 
 předsedkyně mikroregionu Království Výtvarná soutěž na zámku v Citově

Meteorologické okénko 
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Vyhodnocení dotazníků k projektu ERIC 

J a k u ž v í t e , o b e c M a j e t í n s e z a p o j i l a 
do mezinárodního projektu Hnutí DUHA a Zero 
Waste Europe snažícího se snížit množství 
plastového odpadu. Omezit množství plastů je nutné, 
protože se stávají součástí našeho jídelníčku, kdy týdně 
v průměru pozřeme tolik plastů, kolik váží kreditní 
karta. Nově čeští vědci zjistili, že mikroplasty jsou 
dokonce i v plodové vodě 9 z 10 těhotných žen. Přitom 
stále nevíme jak negativní vliv mikroplasty na naše 
zdraví mají.  
V rámci projektu ERIC proto nyní připravujeme seznam 
opatření, která nám se snižováním plastového odpadu 
pomohou. Žádali jsme vás o vyplnění krátkého 
dotazníku mapujícího váš pohled na plasty v Majetíně. 
Dotazník vyplnilo během října a listopadu 2023 
devatenáct respondentů. Podívejme se, jaké byly 
výsledky: 
● 17 z 19 respondentů považuje znečištění plasty 
za vážný environmentální problém a 16 respondentů 
zajímá, kolik domácnost plastu vyprodukuje a co 
se s ním dále děje. 
● Třetina (6) respondentů se nesnaží množství plastů 
snižovat. 2/3 se snaží množství plastů snižovat, omezují 
nákupy nápojů v jednorázových obalech nebo nosí 
vlastní tašky. Často se respondenti shodli, že jde o velmi 
náročný úkol. Mnoho respondentů se také domnívalo, 
že snížit množství plastů lze jejich tříděním. K recyklaci 
se však dostane pouze malé množství vytříděných 
plastů, například z vytříděných plastových obalů se ke 
skutečné recyklaci dostane méně než polovina. 
● Pouze jeden z 19 respondentů přiznal, že v třídění 
plastů není důsledný. Ostatní třídí svědomitě. 
● 2 z 19 respondentů by přivítali nádoby na tříděný 
plast pro každou domácnost, ostatní systém třídění 
v obci chválí a vyhovuje jim. 16 respondentů 
se domnívá, že v motivaci snižovat produkci plastů 
hraje obec důležitou roli. Ostatní si myslí, že důležitá je 
výchova obyvatel (třeba i platbou za odpad), nebo činy 
výrobců. 15 respondentů by přivítalo, kdyby obec 
zapojila do snižování množství plastů přímo 
provozovny v obci a informovala veřejnost 
o možnostech, jak snižovat množství plastů. 
● Polovina (10) respondentů by přivítala, kdyby obec 
pravidelně informovala o tom, jak si Majetín v rámci 

odpadového hospodářství stojí. 3 z 19 respondentů by 
přivítali, kdyby obec dělala více vzdělávacích akcí nebo 
distribuovala více materiálů pro veřejnost. 
● Podle 12 respondentů se plasty nejvíce hromadí 
na kulturních, sportovních a společenských akcích 
pořádaných v obci. Především jde o kelímky a lahve, 
případně příbory a tácky. 3 z 19 respondentů 
se domnívají, že se plasty nejvíce hromadí na veřejných 
prostranstvích a 4 respondenti jsou nespokojeni 
s množstvím veřejných odpadkových košů. 
● 8 z 19 respondentů si někdy na veřejnou akci konanou 
v obci nosí vlastní sklenici, hrneček, krabičku nebo 
příbor. Přičemž 9 z 11 respondentů, kteří si na veřejné 
akce vlastní nádoby nebo příbory nenosí, by je nosilo 
pokud by věděli o tom, že je to možné. Z toho 5 z 11 by 
motivovala sleva. 
● 13 respondentů si nosí vlastní tašku na nákupy,          
5 respondentů kupuje jednorázové tašky v obchodě 
a jeden by rád nosil, ale zapomíná. 
● Pouze 3 z 19 respondentů si nosí jídlo a pití s sebou 
domů z gastroprovozů v obci, většinou se tak neděje, 
protože o tom respondenti nevědí. Pokud by o tom 
vědě l i , využ ívala by tuto možnost polovina 
respondentů. 12 z 19 respondentů by motivovala sleva 
při používání vlastního kelímku nebo nádoby na jídlo. 
● 5 z 19 respondentů již nakupovalo v bezobalovém 
obchodě a pouze 3 respondenti by nevyužili 
bezobalovou prodejnu, pokud by byla přímo v Majetíně. 

Mezi návrhy jak snížit množství plastů v Majetíně 
se objevily tyto: 

● používat vratné obaly na koupališti a na veřejných 
akcích (2x); aby se potraviny do plastu vůbec nedávaly, 
ale to obec a občan nevyřeší (2x); vzdělávat starší 
občany; nepotřebujeme ho snížit, ale třídit; ušetřit 
za podobné dotazníky; změna poplatku za odpady 

Děkujeme všem respondentům za podněty, ze kterých 
budeme vycházet při přípravě Plánu prevence plastů 
v Majetíně. Až budeme mít připraven první návrh, 
budeme jej s vámi veřejně konzultovat.  

Pokud byste se chtěli stát ambasadory tohoto projektu 
ve vaší obci, napište nám na sebe kontakt na email: 
info@envirostyl.cz. 

Ivo Kropáček, Hnutí DUHA  

Projekt ERIC

Výstavba dálnice Olomouc-Kokory na k. ú. Majetín
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Základní a mateřská škola Majetín

Co se děje ve škole  

v novém roce? 

Tak jako každý rok chodili žáci naší školy a školky 
6. ledna v rámci Tříkrálové sbírky s kasičkou 
do majetínských domovů a přinášeli radost a Boží 
požehnání. I přes špatné sněhové podmínky byl v lednu 
zahájen a také úspěšně proběhl kurz lyžování 
a snowboardingu. Hned v prvním lednovém týdnu žáci 
školy a školky zahájili plavecký výcvik na přerovském 
bazéně. Všechny děti se zapojily do soutěže „Na tý 
louce zelený“, kterou vyhlásila Mateřská škola Citov 
pod záštitou Sdružení obcí mikroregionu Království 
a Obce Citov.  

Turistický kroužek vyjel do Jump Academy Olympia 
arény. V rámci projektu Hrdá škola proběhl ve škole 
Den plný her. V závěru dne každá třída představila pro 
ostatní zajímavou hru, kterou děti samy vymyslely 
a připravily. 

Divadelní představení Tarzan, král zvířat v Mo-
ravském divadle v Olomouci obohatil děti o nevšední 
zážitky. Velkou legraci si všichni ve škole užili při 
vyhlášení Dne rodičů a prarodičů. V kostýmech z doby 
našich předků jsme přemýšleli o praktičnosti 
a funkčnosti oblečených „outfitů“. 

Na třídních schůzkách paní učitelky zhodnotily 
činnost a aktivity dětí za celé pololetí a 31. ledna byl 
rozdán výpis z vysvědčení.  

4. a 5. třída absolvovala školení o bezpečnosti 
na sociálních sítích, které přijela zrealizovat paní 
preventistka z Pedagogicko-psychologické poradny 
z Přerova. Pro děti z 2. a 3. třídy si připravila povídání 
o toleranci. 

Každý měsíc starší děti pravidelně absolvovaly 
konverzaci v anglickém jazyce s rodilým mluvčím. 
Čtenářské dovednosti našich dětí obohatilo autorské 
čtení pohádek. Ve školce si děti při projektovém dni 
„Tvoření z koření“ měly možnost namíchat různé druhy 
koření na polévku, guláš či salát.  

V tomto období nemohl chybět ani karneval. Paní 
učitelky z družiny i školky pro děti karneval připravily 
a následně si ho i s dětmi užily.  

Děti z MŠ Citov přijely do naší školky na návštěvu 
a společně s dětmi z Majetína zhlédly divadelní 
představení Leonka. Děti ze školky navštíví svíčkárnu 
a připraví rodičům velikonoční překvapení.  

SRPŠ připravila 15. 3. ples, na kterém byli 
„šerpováni“ páťáci. V sobotu 16. 3. proběhl pro děti 
v sokolovně karneval. 

Dne 19. března se v ZŠ a MŠ konal Den otevřených 
dveří. Dopoledne byla možnost navštívit výuku 
a odpoledne si mohli návštěvníci užít ve třídách 
zajímavé činnosti, které naše škola nabízí. 

Ivana Tihelková za kolektiv ZŠ a MŠ Majetín 

Šerpování páťáků

Karneval SRPŠ Den otevřených dveří
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Paní starostko, přetočme nejprve 
časoměr o nějakou dobu nazpátek, 
do doby, kdy jste se rozhodli pro 
vybudování komunitního centra, před 
kterým se nyní nacházíme. Jaký rok 
a měsíc zvolíte? 

Cesta k vybudování komunitního 
centra byla opravdu dlouhá. Projekt 
se několikrát měnil a přejmenovával. 
Za ten významný den bych určila 
14. září 2018, kdy se v majetínské 
sokolovně uskutečnilo setkání s místními 
organizacemi k př ípravě nového 
projektu. 

Takže se do plánování a realizace 
centra zapojili i místní obyvatelé? 

Přesně tak. Je asi třeba předeslat, že 
jsme v Majetíně realizovali tříletý 
neinvestiční projekt zaměřený na rozvoj 
komunitní práce v obci, který byl 
z a m ě ř e n n a z a j i š t ěn í č i n n o s t í 
souvisejících se vznikem komunitního 
centra. Úkolem komunitního sociálního 
pracovníka, jenž byl součástí tohoto 
projektu, bylo mimo jiné zapojit 
spoluobčany do rozhodování o stavbě 
a vybavení budovy. Pracovní skupina 
složená z místních občanů se pak 
podílela na plánování a výběru vnitřního 
v y b a v e n í , n a p ř í k l a d o b k l a d ů , 
podlahovin, fasády, kuchyněk, stolů, 
židlí. V místní škole proběhla mezi 
dětmi soutěž o logo komunitního centra, 
které se nyní používá na všech 
dokumentech. 

Co vás vlastně k tomuto počinu 
inspirovalo? 

Při mém nástupu do funkce starostky 
v roce 2006 byl Majetín na špici mezi 
obcemi v Olomouckém kraji, vyhrával 
v soutěži Vesnice roku, spoluobčané byli 
aktivní, ale pro realizaci těchto aktivit 
chyběly vhodné prostory. Spolky měly 
k dispozici jen malou sokolovnu, která 
byla ale denně obsazena. Folklórní 
soubor Majetínek tak musel mít zázemí 
v místní základní škole, členové 
rodinného centra se scházeli ve spo-
lečenské místnosti domu s pečovatelskou 
službou atd. 

Centrum vzniklo přestavbou jiné 
budovy nebo se stavělo od základů 
nové? 

Komunitní centrum je novostavbou 
a vzniklo na místě bývalého statku 
rodiny Lovečkovy, kterému místní 
občané říkali „Lovečkovo“. Byla to 
jedinečná stavba. Původně jsme ji chtěli 
zrekonstruovat, ovšem po archi-
tektonickém průzkumu v roce 2017 jsme 

obdrželi jasné vyrozumění, že to není 
možné. Chtěli jsme zachovat alespoň 
č e l n í s t ě n u h i s t o r i c k é f a s á d y 
s ozdobnými prvky, ale ani to se kvůli 
zchátralému stavu nepodařilo a budova 
musela k zemi. V srpnu roku 2018 jsme 
obdrželi stavební povolení na komunitní 
centrum, stavět se začalo o dva roky 
později. 

Pojďme se teď do centra podívat. 
Popište nám, jak to zde vypadá? 

Projekt byl naplánován tak, aby 
na návsi vyrostl dům, který tu byl 
a vždycky bude. Vzhledově nám 
připomene původní stavbu, avšak 
ve zcela novém řešení. Před vstupem 
do budovy vidíme ozdobné prvky 
na osvětlené fasádě, které podtrhují 
historizující vzhled. Barva přední fasády 
byla vybrána podle té původní, je tedy 
žluto-okrová a zdobí ji velký umělecky 
ztvárněný kovový nápis „Komunitní 
centrum“. Fasáda ve dvoře je v moder-
ním stylu tmavě-šedá. Z bezpečnostních 
důvodů je vstup do budovy jen pomocí 
čipu nebo zvonku s kamerou, a to 
i ze dvora. Okna i vstupní dveře z přední 
strany jsou napodobeniny původních 
dřevěných. 

Nacházíme se v přízemí, co tady 
najdeme? 

V přízemí vpravo je knihovna – 
č t ená řský k lub , malá kuchyňka 
a společenská místnost Rodinného centra 
Lvíček, zde má zázemí i sociální 
poradna. Je tady také WC a úklidová 
místnost. V levé části se nachází dvě 
společenské místnosti, kde se střídá 
během týdne více spolků a aktivit. 
V jedné z nich je i kuchyňská linka 

se základním vybavením, ledničkou 
a myčkou. Na chodbě je opět sociální 
zázemí pro dámy, pány a tentokrát i pro 
invalidy (samostatné pro muže a ženy). 
Dole v suterénu máme ještě technickou 
místnost a tři samostatné sklady. 

Vidím, že do patra můžeme jít 
po schodišti nebo jet výtahem… 

Zde je velký sál ve tvaru L s vý-
hledem na východ (malá dřevěná okna) 
a na západ (velká francouzská okna). 
Sousední malý sál slouží jako zázemí 
vystupujícím nebo jako prostor pro 
menší akce. Mezi sály jsou velké 
dřevěné posuvné dveře. Samozřejmostí 
je vybavená kuchyňka, úklidová 
místnost, WC a šatna. 

Krása. A co ta přístavba ve dvoře? 

Ta poskytla prostory pro keramickou 
d í l n u a s p o l eče n s k o u m í s t n o s t 
s kuchyňkou, která slouží i jako zázemí 
pro konání venkovních akcí. Dvorní 
trakt je lemován z části původní 
kamennou zdí, kterou jsme opravili 
a doplnili. Vedle zdi je odpočinková 
zóna s lavičkami, kryté stání pro kola 
a travní plocha, na které je umístěn 
základní kámen s pamětní deskou. 
Ve dvoře je také šest parkovacích stání 
a dos ta tečná p ř í j ezdová p locha 
k zadnímu vchodu a výtahu. 

Komunitní centrum jste slavnostně 
otevřeli vloni v listopadu na svátek 
svatého Martina. Vy jste při této 
příležitosti řekla, že se stane „srdcem 
obce“. Proč? 

Krátce – protože komunitní centrum 
se nachází v centru obce, je navíc dobře 
přístupné i handicapovaným občanům. 
Je místem, které bude sloužit nám všem.

Majetín otevřel nové komunitní centrum.  

Stane se srdcem obce, říká starostka. 
Ne každá vesnice má to štěstí na aktivní obyvatele a živé spolky. Majetín na Olomoucku 
patřil v tomto směru odjakživa na špici mezi obcemi v Olomouckém kraji. Na svém kontě 
má krajské vítězství v soutěži Vesnice roku, také Bílou, Zelenou a Modrou stuhu, 
zabodoval i s Cenou naděje pro živý venkov. Jeden by si myslel, že předpokladem pro 
takové úspěchy musí být nutně kvalitní zázemí. Jenomže tak tomu v Majetíně nebylo. 
Kvalitní zázemí, které má dnes podobu komunitního centra, se zde otevřelo teprve 
nedávno, takže ještě zcela voní novotou. Provede nás starostka Miroslava Zavadilová.

Komunitní centrum
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Co už se po jeho otevření změnilo? 

Budova nabízí dostatečný prostor 
různým aktivitám a zájmům. Své zázemí 
zde našel i nově vzniklý rybářský klub 
pro děti i dospělé. Z prostor obecního 
úřadu byla do budovy přemístěna místní 
knihovna. Díky tomu vznikla zase 
na úřadě nová kancelář v přízemí, což 
vítají především starší spoluobčané, kteří 
nyní nemusí při platbě místního poplatku 
nebo ověření podpisu obtížně zdolávat 
schody do patra úřadu. Po otevření centra 
si místní spolky zařídily své klubovny 
a přemístily do nich vybavení a rekvizity, 
k t e r é mě l y vě t š i nou uschovány 
v domovech svých členů. 

Jakými akcemi se už kalendář centra 
zaplnil a v nejbližší době zaplní? 

Na konci roku zde proběhlo už 
několik akcí a setkání, například vánoční 
jarmark, vánoční setkání seniorů a valná 
hromada mikroregionu Království. 
V novém roce bylo první akcí setkání 
zástupců místních spolků a organizací 
se zás tupci obce k prohloubení 
spolupráce a p ř íp ravě l e tošních 
společných akcí. Uskutečnila se zde 
valná hromada MAS Hanácké Království 
a hanáckého spolku Hanfos. Úspěšná 
byla beseda se spisovatelkou Klárou 
Janečkovou atd. Dvorní trakt poskytl 
zázemí p ro u ložen í kompos té rů 
získaných díky dotaci z OPŽP, které byly 
předány spoluobčanům. Podař i lo 
se uspořádat sbírku oděvů, bot, nádobí 
a dalších potřeb pro sociálně slabé 
rodiny. Centrum poskytuje zázemí 
s myčkou na vratné kelímky, které 
budeme nově použ ívat na všech 
venkovních akcích. Chystáme přednášky 
a besedy k environmentální tématice… 

Vyjmenovala jste, že centrum nabídne 
občanům sociální, vzdělávací a volno-
časové aktivity, kulturní a společenské 
události či dílny pro tvořivé chvíle. To 
je opravdu velmi široké spektrum. Jak 
bude fungovat příprava programu 
a kdo jej bude mít na starosti? 

S místními spolky každoročně 
připravujeme plán akcí na celý rok. Proto 
již nyní víme, které pravidelné akce 
se zde budou konat. Pod vedením Marty 
Havránkové výborně funguje školská 

a kul turn í komise , j e j íž č l enky 
organizačně připravují a následně 
realizují dané akce. Na koordinaci 
činností se mimo jiné své pracovní 
povinnosti podílí správcová komunitního 
centra Renata Rašková. 

Líbí se mně, že myslíte skutečně 
na všechny generace. A nejen na jejich 
zábavu. Do centra bude dojíždět také 
sociální pracovník. Jak často a jaká 
bude jeho role? 

V současné době čelíme všichni řadě 
obtížných situací a není se čemu divit. Je 
fajn, že nám s tím někdo může pomoci. 
Práce sociálního pracovníka v naší obci 
navazuje na práci započatou v projektu 
rozvoj komunitní práce, o kterém jsem 
hovořila na začátku. V současné době je 
sociální pracovník plně hrazen z projektu 
MAS Hanácké Království. Nabízí 
pomoc, poradenství v různých oblastech 
(například osamění, zdravotní problémy, 
bydlení, zaměstnání, sociální dávky, 
dluhové poradenství a domácí násilí), 
pomoc s vyplňováním formulářů a další. 
Sdílený sociální pracovník je v komu-
nitním centru k dispozici každou lichou 
středu od 15:30 do 16:30 nebo může 
přijet k občanům domů. 

Vraťme se teď ještě jednou ke stavbě 
centra. Na kolik investice přišla? 
A jaké dotace vám pomohly? 

Celkem se výdaje na s tavbu 
vyšplhaly na bezmála 35 milionů korun. 
Pomohla nám dotace z IROP ve výši 
7,5 milionů korun, kterou jsme získali 
přes MAS Hanácké Království, a část 
nákladů na stavbu pokryla i krajská 
dotace. 

Jaké specifické výzvy, nečekané 
problémy nebo překážky jste museli 
překonat při stavbě centra? 

Překážek na cestě k cíli bylo několik. 
Těmi nejzásadnějšími byly problémy 
s přípravou projektové dokumentace, 
na které se vystřídalo několik projekčních 
kanceláří. A dále ukončení spolupráce 
s realizační firmou v polovině stavby. 
Bohužel pandemie a následně válka 
na Ukrajině způsobily, že firma nebyla 
schopna stavbu za vysoutěženou částku 
dostavět. Proto jsme museli udělat nové 
výběrové řízení a vybrat jinou firmu. 

Co byste poradila kolegům starostům, 
kteř í se na podobnou investici 
připravují? 

Spousta kolegů už má bohaté 
zkušenost i s real izací s taveb č i 
rekonstrukcí a jistě mi potvrdí, že je 
velmi důležité mít kvalitní projektovou 
dokumentaci. 

Teď, když už je „po všem“, z čeho 
máte největší radost a co byste si 
přála? 

Přála bych si, aby se na pobyt v ko-
munitním centru návštěvníci, a hlavně 
pravidelní uživatelé těšili a aby sloužilo 
nejen současné, ale i mnoha dalším 
generacím. 

To vám a Majetínu ze srdce přeji i já. 

Rozhovor vedla  
Marcela Porvazníková 

manažerka SMS ČR v Olomouckém 
kraji 

Tento rozhovor byl veden pro únorové 
číslo zpravodaje Sdružení místních 
samospráv ČR SMSka. 

Komunitní centrum
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Z majetínských spolků

Folklórní soubor Majetínek 

Zpívání koled u kostela 

Folklórní soubor Majetínek se v předvánoční době 
připravoval na každoroční Zpívání koled u kostela. 
Bohužel byla Česká republika v adventním čase 
zasažena střelbou na Filozofické fakultě UK v Praze. 
V těžkých dobách je dobré být spolu a podpořit se. 
Proto jsme v rámci setkání u betléma před kostelem 
uctili společně památku obětí tragédie minutou ticha 
a zapálením svíček u pietního místa. Vybrané 
dobrovolné finanční příspěvky ve výši 10 000 Kč byly 
zaslány na Nadační fond UK.  

Vodění medvěda 

V sobotu 10. února uspořádal soubor tradiční akci 
Vodění medvěda. Masopust, lidově také ostatky či 
fašank, je dle tradice našich předků období zábavy, 
hojnosti a jídla. Lidé se veselili a užívali si hojnost jídla 
a pití před začátkem půstu s blížícími se Velikonocemi. 

I my jsme se převlékali do maškar a putovali ulicemi 
se zpěvem a tancem. Maškarní průvod chodil od domu 
k domu, maškary tančily a rozdávaly radost našim 
spoluobčanům. Za to jsme byli obdarováni výborným 
občerstvením i finančními příspěvky – celkem 
13 789 Kč. Ty budou použity na chod souboru. Moc 
všem děkujeme. Společně s vámi všemi jsme si tento 
den krásně užili.  

Připravujeme Jarní slavnost 

Majetínek se v současné době připravuje na Jarní 
slavnost. Rádi bychom s vámi všemi přivítali jaro 

tancem, písničkami a drobným občerstvením v rámci 
některé z našich úterních zkoušek ve dvoře 
Komunitního centra. Termín bude včas upřesněn dle 
počasí.  

Pokud rádi zpíváte a máte vztah k tradicím a lidové 
kultuře, neváhejte a přijďte mezi nás. Budete vítáni.  

Přejeme vám všem krásné prožití svátků jara plné 
jarního sluníčka a dobré nálady. 

Monika Davidová za Spolek Majetínek 

Školská a kulturní komise 

Milí spoluobčané, 
letošní zimní měsíce se pomalu loučí a máme před 

sebou jarní měsíce a s nimi i první společné akce 
pořádané školskou a kulturní komisí. 

Ještě se krátce vrátím k zimním měsícům. V neděli 
7. ledna se uskutečnil ve spolupráci s Římskokatolickou 
farností v kostele v Majetíně Tříkrálový koncert 
v podání Brass Quintet Přerov. Společně jsme hudebně 
zakončili vánoční čas. 

S jarními měsíci se můžete těšit na divadelní soubor 
z Opavy. Divadelní soubor má nové členy. Do Majetína 
přijedou s představením s názvem Vždy připraven aneb 
Bobři a Květáci. Vystoupení se bude konat 26. dubna     
v 18 hodin v místní sokolovně. 

Měsíc duben patří tradičně čarodějnicím a stavění 
máje. Těšíme se na malé i velké čarodějnice a siláky, 
kteří nám pomůžou poslední víkend v dubnu postavit 
májku a k tomu si zasoutěžit, splnit si úkoly a na závěr 
si opéct špekáček. 

V měsíci lásky květnu, a to hned 1. května, nás čeká 
vyjížďka pořádaná mikroregionem Království aneb 
Královstvím na kole. Závěr této vyjížďky bude tradičně 
v Majetíně v areálu Ozdravného centra. Bližší 
informace budou upřesněny. 

Přeji vám klidné a pohodové svátky jara a těším 
se na setkání při některých z akci pořádaných školskou 
a kulturní komisí. 

 Marta Havránková za školskou a kulturní komisi 

Tříkrálový koncert

Zpívání koled u kostela

Dětský Majetínek – vyrábíme májky
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Z majetínských spolků

Koník dětem i dospělým pro radost 

Vážení spoluobčané,  
čas běží jako o závod. Ještě to není tak dávno, kdy 

jsme si užívali ve stájích u koní Silvestrovský rej 
v maskách a už na nás kouká za okny jaro. Za mne to je 
nejkrásnější období v roce. 

Vše se probouzí, pučí, kvete… Ale to vše s sebou 
bohužel nese drobné obtíže pro naše koníky. První 
z potíží je nová čerstvá tráva. Každý by si řekl „hurá 
můžeme na pastvu“. My to však koníkům musíme 
dávkovat pomalu a postupně. První tráva je plná 
sacharidů, které nedělají našim svěřencům v pozdějším 
věku už moc dobře a vše může mít neblahé následky 
na jejich zdraví v podobě koliky a nebo schvácení 
kopyt. Další problém může být drobný dotěrný hmyz, 
ať už mušky, komáři, mouchy nebo ovádi. Proto už 
pomalu nasazujeme koníkům na hlavu ochranou síťku 
proti hmyzu, mažeme je speciálním mlékem 
a přidáváme do stravy vitamíny. Když se k nám někdy 
přijdete podívat, tak se nelekněte, mají na hlavě jen 
ochranu proti hmyzu, a nebojte se, i když v ohradě není 
tráva, kvalitního sena a krmiva mají určitě dost. Také 
uvidíte po ohradě cedulky „Nekrmit“, je to proto, že 
koně mají složitý trávicí trakt a mnohdy i jedno jablko 
nebo suchý rohlík nadělají obří zdravotní potíže 
koníkům a mnoho trápení i nám. Tak vás prosíme, 
pokud pro koně něco máte, nechte to u stáje, my jim to 
spravedlivě rozdělíme. Ale teď už na veselejší notu. 

Naše hříbátko bude mít zanedlouho jeden rok! Bella 
je velmi chytrý a hodný koník a my si přejeme, ať to tak 
zůstane napořád. Pomalu si osvojuje všechny koňské 
dovednosti a teď nás bude čekat trénování nástupu 
do přepravního vozíku. Věřím, že se nám to povede. 

A co naše další plány? Je třeba po zimě upravit 
povrch jízdárny, zkontrolovat překážky a můžeme 
se pomalu pustit do přípravy na skokové závody. 
Nejprve musíme trochu zapracovat na fyzické zdatnosti 
jak koní, tak i jezdců, a pak se můžeme věnovat 
technické stránce skákání… Kdo skákat nebude, bude 
se věnovat práci ze země – tedy komunikaci kůň – 
člověk – práce na ruce. Všichni se již těšíme a doufáme, 
že jaro bude moc krásné. 
Tak vám všichni od koní přejeme krásné jarní dny 
a také veselé Velikonoce. 

Kateřina Zaoralová za Koník dětem i dospělým      

Klub seniorů Majetín 

Milí senioři a spoluobčané, 
Nový rok začal Klub seniorů spolu s „Báječnými 

ženskými“ tradiční novoroční vycházkou. 
Pravidelně jsme se začali setkávat ve své společné 

klubovně v Komunitním centru. Popovídáme si, 
zahrajeme hry, bývá to příjemné odpoledne. Poslední 
úterý v měsíci probíhají setkání seniorů ve velkém sále 
Komunitního centra. V lednu k nám zavítala paní 
doktorka Marie Skopalová z Brodku u Přerova, která 
nám přednesla možnosti preventivních očkování a další 
zajímavé informace. 

Letošní pěkné zimní počasí nás lákalo na procházky 
nebo na výlet vlakem do Uherského Brodu na skvělou 
výstavu betlémů. 

Senioři se také zúčastnili křtu knihy spisovatelky 
Kláry Janečkové nebo přednášky manželů Márových 
o cestě po Mexiku. 

V březnu jsme se přidali k akci „Chodíme pro mozek 
a pro radost“ pořádané Krajskou radou seniorů. Zkusili 
jsme jógu pod vedením Jiřiny Daňkové. Prošli 
se Přerovem – Horní náměstí, Žebračka, Laguna, 
parádní prohlídka ornitologické stanice, vše zakončené 
dobrým obědem v hospůdce. 

Při cyklovýletě do Citova jsme viděli kovové sochy 
a v místním zámku výstavu dětských výtvarných prací. 

Také v dalších měsících nás čekají nové výzvy a tak 
přeji seniorům spoustu energie a krásné zážitky. 

Anna Nakládalová za Klub seniorů  

Silvestrovský rej masek

Výstava betlémů

Beseda s paní doktorkou Marií Skopalovou
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Z majetínských spolků

SDH Majetín 

Začátek roku 

Letošní rok majetínští hasiči začali dobrovolným 
dárcovstvím krve, kterého se účastnilo 7 členů 
a příznivců našeho sboru. V sobotu 13. 11. proběhla 
tradiční výroční valná hromada, na které bylo oceněno 
12 nejlepších dětí za reprezentaci sboru na závodech 
a různých soutěžích. Vojtěch Hruda a Patrik Móler byli 
oceněni i za velkou účast na brigádách a pomoc mimo 
mládežnické družstvo. 

Soutěže 

3. 2. se děti již tradičně účastnily soutěže ve vázání 
uzlů Ratajské suky v Těšeticích. Mladší vybojovali 
krásné první místo a starší tým 8. místo. Soutěž 
probíhala i v kategorii jednotlivců, kde jsme měli také 
velký úspěch. Na 1. místě skončila Nikol Zalková 
a Terezka Stejskalová obsadila 5. místo. Za starší 
kategorii Michal Malina obsadil krásné 1. místo, 
Dominika Malíková 2. místo a 3. místo obsadil Jakub 
Zalka. Této soutěže se účastnili i naši dorostenci. Julie 
Charvátová obsadila 1. místo a Patrik Antala 2. místo. 

Začátkem března se některé děti zapojily 
do výtvarné a literární soutěže ,,Požární ochrana očima 
dětí a mládeže“, kde jejich výtvory postoupily 
do okresního kola a čekáme na jejich vyhodnocení. 

9. 3. absolvovali naši mladí hasiči za doprovodu 
naš i ch mladých vedoucích soutěž v Tova-
čově ,,Hasičské piškvorky“. Mladší i starší družstvo 
obsadily pěkná pátá místa. Náš mladý a perspektivní 
vedoucí Jakub Malík obhájil loňské prvenství v soutěži 
vedoucích mládeže. 

Co nás čeká 

 - 20. 4. budeme pořádat sběr starého železa, 
vysloužilého elektra a papíru 
 - začátkem května budeme pořádat okrskovou soutěž 
v Majetíně na hřišti 
 - dále přijde na řadu mnoho soutěží našich mladých 
hasičů a dospělých 

  
 - 6. 6. se senioři SDH Majetín budou účastnit setkání 
seniorů ve Střeni 
 - 15. 6. jedou naši praporečníci na celostátní setkání hi-
storických praporů do Telče 
 - 29. 6. naše SDH pořádá v Majetíně pohárovou soutěž 
pro děti, muže, ženy a veterány. 

Jana Charvátová – vedoucí mládeže  

za SDH Majetín 

Sportovní tým SDH Majetín 

Splnění snu sportovního družstva SDH Majetín 

Na podzim roku 2023 si zažádal u Nadace ČEZ 
o poskytnutí příspěvku na nový sportovní agregát       
PS 12 – 2049 ccm. A protože jsme na tomto příspěvku 
chtěli mít i svoji zásluhu, tak jsme zažádali o zařazení 
do aplikace EPP, kde našim úkolem bylo nasbírat 
210 000 bodů a po splnění jsme získali 100 000 Kč 
na nový agregát. Tímto bychom chtěli poděkovat všem, 
kteří nám pomohli tento cíl splnit. Jedno velké díky 
patří také firmě RESTA EKO, která nám poskytla 
příspěvek ve výši 5 000 Kč. Jak už možná většina ví, 
sportovní agregát je nedílnou součástí požárního sportu 
a v poslední době to byl právě on, který nás brzdil v na-
šich výkonech. Proto doufáme, že s pořízením nového 
agregátu přijdou i výsledky, a my se budeme snažit, aby 
to tak bylo. 

Natálie Charvátová, vedoucí sportovního týmu 

Ratajské suky

Sportovní agregát
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RC Lvíček 

V komunitním centru se ukrývá poklad 

V našem komunitním centru se ukrývá malý poklad 
– Rodinné centrum Lvíček. Tato oáza radosti, moderně 
vybavená herna, je místem pro setkávání maminek, 
případně i tatínků se svými ratolestmi od batolete        
do 3–4 let, než děti nastupují do školky. 

Je to místo, kde si děti nejen hrají, ale také se učí 
a rozvíjí své schopnosti důležité pro zdravý růst a vý-
voj. Pokud pak těm starším zůstává čas i během 
školkové docházky, mohou samozřejmě chodit dál 
do herny a trávit s námi volné chvilky. 

V únoru jsme ve Lvíčku uspořádali dětem malý 
karneval. Bylo úžasné sledovat jejich radost a nadšení, 
jak si v maskách se svými kamarády a maminkami 
užívají zábavy. Tančilo se, soutěžilo, proběhla 
i tombola, ve které každý vyhrál nějakou drobnost. 

Zima nám už končí a my se těšíme na to, jak 
se počasí umoudří, abychom všichni mohli vyrazit ven 
na čerstvý vzduch, kde plánujeme připravit dětem 
rovněž další aktivity, které nám napomohou obohatit 
jejich zážitky a podpořit jejich kreativitu. 

Jako první nás čeká vítání jara, potom třeba 
sportovní odpoledne a dětský den. 

Nebojte se a přijďte do našeho kolektivu! Rodinné 
centrum Lvíček není jen pro děti, ale také rodiče, kteří 
zde najdou podporu, přátelskou atmosféru a společnost 
dalších rodin. Přijďte si k nám užít radostné chvíle 
strávené s vašimi nejmenšími. Jsme v herně každý 
týden, a to většinou ve čtvrtek odpoledne od 16 hodin. 
Dle domluvy maminek je pak možno i dopolední 
setkání jiný den. O schůzkách vás můžeme informovat 
e-mailem, telefonem nebo ve skupině RC Lvíček 
na facebooku. Těšíme se na všechny nové zájemce. 

Kontakt: Petra Šlajsová, e-mail: Pslajsova@seznam.cz 

Petra Šlajsová za RC Lvíček 

Myslivecký spolek  

Majetín-Krčmaň 

O činnosti Mysliveckého spolku Majetín-Krčmaň 

Myslivecký spolek Majetín-Krčmaň podepsal 
s Honebním společenstvem nájemní smlouvu na dalších 
10 let o pronájmu honitby na katastrálních územích 
Majetín a Krčmaň. 

Spolek má 19 členů. V roce 2023 jsme měli              
4 členské schůze a několik brigád, organizovali jsme 
střelby na asfaltové holuby, spolupodíleli se na akci pro 
děti Loučení s prázdninami a na podzim jsme měli 
2 hony na drobnou zvěř a povánoční loveckou 
vycházku. 

Stále se řeší novela mysliveckého zákona, kterou asi 
dojde k několika změnám v zákoně, zejména pak 
možnost snížení minimální výměry honiteb a posílení 
práva vlastníků honebních pozemků. 

Myslím, že větší vliv na stav honitby má stavba 
dálnice D 55 a následně potom její uvedení do provozu. 
Již dnes je na stávající komunikaci spoustu zvěře 
sraženo dopravními prostředky (v tabulce jako úhyn). 

V únoru 2024 bylo Krajským úřadem nařízeno 
sčítání zvěře. Je nízký stav zajíců a bažantů. 

V roce 2024 opět plánujeme cvičné střelby, akci pro 
děti a 2 hony na drobnou zvěř. 

Ještě foto z brigády, kdy naši členové uklidili 
plastové ochrany stromů z biocentra u pískovny             
v Majetíně. 

Lubomír Šmída za Myslivecký spolek 

Plán lovu a odloveno v roce 2023

Plán lovu Odloveno Úhyn

Srnčí zvěř 20 4 14

Prase divoké - 14 1

Zajíc polní 20 5 15

Bažant obecný 5 4

Kachna divoká - 18

Liška obecná - 5

Jezevec - 1

Z majetínských spolků

Herna RC Lvíček
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10. 4. Autorské čtení se spisovatelem Jaroslavem 
Irovským 

13. 4. Společně za krásnější Majetín, brigáda 

26. 4. Divadlo – Vždy připraven aneb Bobři a Květáci 

27. 4. Stavění máje a pálení čarodějnic  

  1. 5. Královstvím na kole  

  7. 5. Pietní vzpomínka na hrdiny padlé  
v I. a II. sv. válce  

16. 5. Beseda s Michaelou Neubauerovou – 
 Čarodějnické procesy na Jesenicku 

25. 5. Kácení máje aneb Království zvířat 

  1. 6. Den dětí a koní ve stájích 

26. 6. Plavecká olympiáda  

29. 6. Pohárová soutěž SDH Majetín  

  5. 7. Hodové oslavy – Neckiáda 
  
  6. 7. Hodové oslavy – Gulášfest

TJ Sokol Majetín 

Výsledky vánočních turnajů 2023 

Turnaj ve volejbale „Majetínský kapr“ 28. prosince: 
1.  místo Kokory 
2.  místo Majetín I. 
3.  místo Velký Týnec 
4.  místo Míchaní 
5.  místo Majetín II. 

Turnaj ve stolním tenise „Smeč starostky obce“ 
29. prosince:  
1.  místo Radovan Koutný 
2.  místo Václav Zelenka 
3.  místo Miroslav Školoud 

Cvičení pro ženy 

Kondiční cvičení pro udržení fyzické zdatnosti, 
formování postavy a správné držení těla probíhá vždy 
ve čtvrtek od 18 hodin v Komunitním centru v Maje-
tíně. Cvičební hodina zahrnuje kondiční a posilovací 
cvičení, strečink, relaxaci. K pohodlnému oblečení 
přibalte s sebou vhodnou sálovou obuv, ručník, nápoj, 
případně karimatku.  

Rehabilitační cvičení pro ženy 
probíhá vždy ve středu od 18 hodin v Komunitním 
centru v Majetíně. Cvičení je zaměřené na podporu 
ženského zdraví, zahrnuje cviky pro pánevní dno, 
zdravá záda, dech, střed těla a relaxaci. K pohodlnému 
oblečení přibalte s sebou ručník, nápoj, případně 
karimatku. 
Těší se na vás prima ženský kolektiv.

Milí čtenáři Zpráv z Majetína, 

po velmi mírné zimě se hlásí o slovo jaro, na které 
se všichni těšíme. Začíná vykukovat sluníčko, objevují 
se jarní květy a na spadnutí jsou i svátky jara, 
Velikonoce, které jsou i největším křesťanským 
svátkem. 

Jaro je často spojeno s novou energií, začátky, ale 
taky úklidem. V celé republice již několik let probíhá 
akce Ukliďme Česko, letos je termín stanoven na 
6. dubna. Stejně tak naše obec pořádá již tradiční akci 
Společně za krásnější Majetín, ale věříme, že komu 
se termín těchto dvou akcí nehodí, nebo se nemůže 
práce na zahradě dočkat, jistě se rád zapojí do úklidu 
a úpravy veřejného prostranství alespoň v okolí svého 
domova. 

Jako roky předešlé, je i rok 2024 rokem volebním, 
dokonce půjdeme k volbám hned dvakrát. V červnu nás 
čekají volby do Evropského parlamentu a v září pak 
volby do zastupitelstev krajů. Letos bude jeden z našich 
spoluobčanů kandidovat v těchto volbách jako leader 
jedné z kandidátek. Věříme, že nikomu z nás není 
lhostejná budoucnost našeho kraje ani zastoupení naší 
republiky v Evropě a že většina z nás využije možnost 
svobodně projevit svou vůli v demokratických volbách. 

Přejeme vám všem prosluněné jarní dny a požehnané 
a krásné velikonoční svátky. 

Jarda Konečný a Pavla Studená 

Z majetínských spolků

Okénko zastupitelů Akce v obci Majetín
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Inzerce                                                       Pozvánky

Ve vydání Zpráv z Majetína č. 4 / 2023 byla uvedena 
soutěžní křížovka č. 13 na téma NAŠE OBEC. Vítězem 
se stala Kateřina Šlajsová. Gratulujeme! Výsledek 
tajenky: Josefa a Anny Zlámalových. 

Výsledek tajenky i velikonočního labyrintu pro děti 
dnešního vydání může te zas la t na e -mai l : 
redakce@majetin.cz do 14. 4. 2024.  

Vylosujeme vítěze, který bude odměněn a zveřejněn 
na webu obce a v následujícím vydání Zpráv 
z Majetína. 

Křížovka a velikonoční labyrint
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Foto příloha – Vodění medvěda
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Foto příloha

Bruslení na rybníku Hliník

Majetínský kapr Smeč starostky

Setkání majetínských spolků

Beseda se spisovatelkou Klárou Janečkovou

Beseda s cestovateli Jiřím a Alenou Márovými

Hanacký bál – Stracené ráj

Senioři – výlet do Přerova
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Sousoší Piety 

23. srpna roku 1896, byla vysvěcena socha Bolestné P. Marie na konci Hliníku u rozcestí. Nechal ji postavit Josef 
Kolář č. 26 podle přání své zemřelé manželky. V roce 1911 byla, jak uvádí kronika, „zlomyslně poškozena“ 
a opravena opět nákladem J. Koláře. Socha je osazena na trojstupňovitém, hranolovitém podstavci, na průčelní straně 
jsou …… a text s prosbou o ochranu, nad sousoším Piety, P. Marie s mrtvým tělem Krista na klíně, je kamenný kříž. 
Na zadní straně soklu je datum dokončení – 1896 a na přední jméno kameníka, V. Beck v Prostějově. 


